
Krobia, dnia  8 lutego 2007 r. 
 
                               

P R O T O K Ó Ł    Nr   V/2007 
  
 
                  z   V sesji  Rady  Miejskiej  w K r o b i ,  
                  w dniu 2 lutego 2007 r. w sali ZSOiZ w Krobi       
=========================================================  
                 godzina rozpoczęcia :   16.00 
                    godzina zakończenia :   18.00 
                     Na ogólną liczbę 14 radnych w sesji uczestniczyło 14.  
                 Ponadto w sesji uczestniczyli : 
              ====================== 

1. Czwojda Sebastian          - Burmistrz Krobi. 
2. Gerard Misiaczyk            - Z-ca Burmistrza 

                    3.   Kwiatkowska Maria        - skarbnik gminy i miasta Krobia. 
                    4.   Andrzejewska Teresa      - radca prawny              
                    5.   Sołtysi gminy Krobia.                  
                    6.   Zaproszeni goście, przedstawiciele organizacji i zakładów pracy.                  
                  
                 Porządek obrad sesji : 
              ======================= 

1. Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji.   

      4.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   

w okresie międzysesyjnym.  
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

      8.   Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
            a)    zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich,  
            b)    Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2007 rok,    

c) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2007 rok.             

  9.  Informacja w sprawie wykupu pomieszczeń zajmowanych przez Niepubliczny Zakład 
Opieki Zdrowotnej Centrum Medyczne Krob-Med w Krobi przy ul. Powst.Wlkp. 30           
i Gogolewie 49. 

 10.  Wolne głosy i wnioski. 
 11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.      

     12.  Zakończenie.   
   
 Sesji przewodniczył Przewodniczącego Rady Miejskiej Andrzej Knebel. 
 
Ad. 1 Otwarcie i sprawdzenie obecności radnych.        
Na podstawie listy obecności stwierdzono, Ŝe na sali znajduje się 12 radnych, wobec 
czego sesja jest prawomocna do podejmowania obrad i uchwał (nieobecni: Lech Bem, 
Roman Danek). 
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     Ad. 2 Przedstawienie porządku obrad. 
      Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji.                   
     Ad. 3  Przyjęcie protokołu z IV sesji.  
      J. Bujakiewicz -  na str. 4 w „Informacji Przewodniczącego Rady o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym” pod datą 29.12. odnotowano pismo z 
Niepartu w sprawie lamp „do Rady Sołeckiej”, a powinno być „od Rady Sołeckiej” 
poniewaŜ zdecydowanie zmienia to tok zapisu.  

      Chciałem wypowiedzieć swoją uwagę dot. „Sprawozdania z działalności  Burmistrza               
w okresie międzysesyjnym” na str. 4, w ramach tej wypowiedzi na wniosek radnego                 
L. Bema, była autoprezentacja zastępcy Burmistrza Gerarda  Misiaczyka. Pan Zastępca 
powiedział znacznie więcej niŜ zapisano w protokole. Myślę, Ŝe mówił o bardzo waŜnych 
sprawach, których ocena realizacji będzie moŜliwa po upływie pewnego czasu. Niestety 
wobec skróconego zapisu  w protokole, powrót do cytatów wypowiedzi p. Zastępcy 
będzie bardzo trudny.  

      Protokół przyjęto jednogłośnie, głosowało 12 radnych 
      Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania z poprzedniej sesji.  
      Burmistrz :  
      Radnemu L. Bemowi : sprawa budowy obwodnicy – na dzień dzisiejszy w projekcie 

budŜetu województwa jest zapisana kwota 2,5 mln zł na realizację tego zadania. 
Rozpoczęcie inwestycji w duŜym stopniu uzaleŜnione jest od tego czy zostaną 
uzupełnione środki wojewody o fundusze  z dotacji Unii Europejskiej.  

      Odnośnie gruntów pod działalność gospodarczą przy ul. Powst. Wlkp. przystąpiliśmy do 
przygotowywania dokumentacji przetargowej. TakŜe w momencie przyjęcia uchwały 
budŜetowej uruchomione zostaną dalsze procedury. 

      Radnemu Kubiakowi udzielono odpowiedzi na interpelacje dot. naprawy drogi                         
w Bukowicy, iŜ realizacja zadania wykonana zostanie jeŜeli będą zagwarantowane środki                       
w budŜecie. Natomiast sprawę bezpiecznego wyjazdu od strony wsi Bukownica na drogę 
nr 434 przekazano do PZD w Gostyniu. Sprawę oświetlenia w śychlewie przekazano do 
ENEA.  

      Radnemu I. Jóźwiakowi  - sprawę zalanych łąk  skierowano do WZMiUW w Lesznie. 
Natomiast w międzyczasie otrzymaliśmy odpowiedź jaką otrzymał p. Wiesław 
Jankowski, który równieŜ w tej sprawie monitował. Z pisma wynika, Ŝe działania będą 
minimalne w związku z ograniczonymi środkami WZMiUW oraz to, Ŝe, realizowane 
będą prace melioracyjne pod warunkiem uzyskania środków unijnych. 

      W sprawie dot. funkcjonowania Ośrodka Kultury i zorganizowania nauki gry na 
instrumentach w miejscowościach poza Krobią, przeprowadziłem rozmowę z dyrektorem 
J. Tomyślakiem o podjęcie odpowiednich działań w tym zakresie.  

      Sprawę wjazdów i zatrzymywania się pojazdów na chodnikach  reguluje ustawa o ruchu 
drogowym.  

      Na salę obrad przybył radny Lech Bem. 
      Radnemu R. Dankowi – remont kuchni węglowej w świetlicy w Sułkowicach zostanie 

wykonany po przyjęciu budŜetu na 20007 r. i ujęciu w planie wydatków.  RównieŜ 
dotyczy to propozycji złoŜonych przez Radę Sołecką wsi Posadowo. 

      A. Miałkowski -  odpowiedź, Ŝe naprawa drogi w Bukowicy będzie wykonana jeśli będą 
pieniądze, to  Ŝadna odpowiedź.  Po pierwsze jaki to jest koszt, i po drugie, czy w tej 
sytuacji ten stan ma trwać dalej? Trudno odpowiedzieć natychmiast, ale dopiero jeŜeli 
wiadomo jaka jest wielkość nakładów moŜna rozwaŜać jakieś zmiany                                
i przesunięcia. 
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      Burmistrz – zgadzam się z tak postawioną tezą. Na dzisiaj w autopoprawce nie ma 
propozycji naprawy tej drogi, brak jest oszacowania kosztów jej naprawy. 
Zewidencjonowane zostaną wszystkie potrzeby napraw dróg, chodników oraz obiektów,       
których Gmina jest właścicielem. NaleŜy przyjąć odpowiednie kryteria wyboru zadań, 
które naleŜy wykonać w pierwszej kolejności, równieŜ dot. potrzeb zgłaszanych przez 
sołectwa po złoŜeniu projektu budŜetu. NaleŜy przyjąć priorytety działania, kwalifikując 
poszczególne zadania do realizacji. 

      Na salę obrad przybył radny Roman Danek.  
      A. Miałkowski – temat wywołałem dlatego, poniewaŜ Ŝycie jest bardziej skomplikowane 

niŜ moŜe być skomplikowane, wówczas konieczna jest jakaś rezerwa. Bo nie moŜna 
przewidzieć w październiku co będzie w lutym, marcu. Czy nie jest konieczna 
jakakolwiek, ale znana nam wszystkim rezerwa, którą trzeba najmądrzej, najracjonalniej 
wykorzystać właśnie na rzeczy nie przewidziane?  

     Ad. 5 Interpelacje i zapytania radnych. 
M. Szpurka – 1. Kolejny raz zgłaszam  sprawę naprawy po robotach wykonywanych przez 
Telekomunikację. Na odcinku Chwałkowo – Gogolewo zakładano światłowody i nie 
naprawiono chodników, a przede wszystkim nie załoŜono asfaltu, który wg uzyskanej 
odpowiedzi miał być uzupełniony w ciągu dwóch tygodni.  Do dnia dzisiejszego nie 
wykonano tych napraw. 
2. Dowiedziałem się, Ŝe zostało skreślone wykonanie drogi dojazdowej do pół                         
w Chwałkowie, aby umoŜliwi ć dojazd kombajnom. Interpelację tą składałem chyba                    
trzy kadencje wstecz. Były zaplanowane środki na jej wykonanie w kwocie ok. 7 tys. zł. 
Dlaczego wykreślono to zadanie ?    
3. Ponawiam równieŜ sprawę pomieszczenia dla dzieci przedszkolnych w Chwałkowie.  
Drugi rok pusty jest lokal przy szkole, a dzieci nadal cisną się  w obecnym pomieszczeniu.  
Proszę p. Burmistrza aby z wizytą udał się w godzinach rannych i zobaczył jakie są tam 
warunki.  Potrzeba jest wykonania dwóch punktów sanitarnych i pomalowanie. 
J. Bujakiewicz  – zanim powiem z jaką sprawą zamierzam wystąpić, chcę powiedzieć, Ŝe 
doskonale słuchałem ostatniej  Pana wypowiedzi przed chwilą i moje wystąpienie będzie 
korespondowało z tym, co Pan powiedział, ale po prostu dlatego, Ŝe róŜnimy się                         
w poglądzie na koncepcje budŜetu, sposób konstrukcji budŜetu. 
W minionej kadencji wielokrotnie interpelowałem w sprawie naprawy drogi osiedlowej             
w Nieparcie  w rejonie budynków połoŜonych w południowo - zachodniej części tego 
osiedla. Mówiłem o tym na sesjach, składałem interpelacje pisemne. Pismem z 18.09.            
2006 r. Burmistrz poinformował mnie, Ŝe w budŜecie 2006 roku są zagwarantowane środki 
na ten cel, a termin rozpoczęcia prac przez firmę Drog-Bud Grabonóg zaleŜy wyłącznie od 
tej firmy. Z pisma  tego wynika równieŜ, Ŝe w miarę posiadanych środków rozwaŜano 
takŜe naprawę drogi w Gogolewie w rejonie budynków 58, 59, 59a, co teŜ było równieŜ 
przedmiotem moich wcześniejszych interpelacji. Jak mi wiadomo Gmina dokonała 
oszacowania kosztów tych prac. Chciałbym wyjaśnić, Ŝe w Nieparcie chodzi o taką 
nawierzchnię drogi, która rozwiązałaby ten  problem na czas do wykonania kanalizacji 
sanitarnej. Zaś w Gogolewie  problemu takiego nie było i nie ma, bo w wszelkie  media są 
w ziemi zamontowane. Chciałbym zaznaczyć, Ŝe poruszana przeze mnie sprawa dotyczy w 
Nieparcie 33 rodzin,a w Gogolewie 16 rodzin. Pragnę wszystkich poinformować, Ŝe na 
spotkaniu przedwyborczym w Nieparcie z udziałem obecnego radnego p. Polowczyka, 
ówczesnego zastępcy Burmistrza p. Kaczmarka, udzielono w odpowiedzi na pytanie                   
o termin rozpoczęcia tych prac, podał dwa tygodnie. I cóŜ dziś mogę powiedzieć, prace te 
w ogóle nie zostały rozpoczęte. Rok budŜetowy 2006 dobiegł końca, a jakichkolwiek  



 
- 4 - 

informacji w tej sprawie, po prostu brak. Zadań tych nie ujęto  w projekcie                     
budŜetu na 2007 rok, jak i w autopoprawce Burmistrza nie było zamieszczenia tych 
pozycji, zgłoszonych przez oba sołectwa w obowiązkowym terminie, we wnioskach do 
projektu, które obejmowały znacznie większą ilość zadań. W dniu dzisiejszym moje 
pytanie w tych sprawach kieruję do p. Burmistrza : 1. Co w zamian za przeznaczone na ten 
cel środki finansowe wykonano  w ramach budŜetu 2006 r. ? 
2. Jak  w ramach kontynuacji władzy zamierza Pan rozwiązać te problemy w kontekście 
zapewnień danych mieszkańcom Niepartu i Gogolewa  przez poprzedniego zastępcę?   
Na zakończenie chciałem uprzedzić stanowisko w tej sprawie, Ŝe takie poruszanie spraw               
z uwagi na skalę wartości nie mieści się w  zadaniowym charakterze budŜetu, zwykle te 
zadania dotyczą dofinansowania z zewnątrz, co ostatnio staje się bardzo modne, lecz moim 
zdaniem w ograniczonym stopniu dotyczy takich małych gmin jak nasza.  
Ad. 6 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych                   
w okresie międzysesyjnym.  
11.01. – posiedzenie komisji Rewizyjnej (udział p. Burmistrza i radcy prawnego 
T.Andrzejewskiej) w sprawie dostępu Komisji, radnych do dokumentów i spraw objętych 
klauzulą tajności, poufności. 
12.01. – przekazałem oświadczenia majątkowe radnych do Urzędu Skarbowego                         
w Gostyniu. Oświadczenia zostały złoŜone przez wszystkich radnych w ustawowym 
terminie, 1 m-ca od dnia złoŜenia ślubowania. 
19,24,30.01. – posiedzenia komisji Rewizyjnej, dot. analizy wniosków do projektu budŜetu 
na 2007 r. zakończonej protokołem. Informacja w tej sprawie zostanie przekazana na 
kolejnej sesji. 
17.01. – odbyło się spotkanie przewodniczących Komisji Rady, po tym jak p. Burmistrz              
w dniu 16.01. przekazał Radzie swoją autopoprawkę do projektu budŜetu. Postanowiono 
wystąpić do p. Burmistrza i p. Skarbnik o przygotowanie wykonania budŜetu za 2006 r., 
który otrzymano w dniu 25.01.br. 
29.01. – robocze posiedzenie komisji BudŜetu (w części uczestniczył p. Burmistrz). 
Posiedzenie poświęcono omówieniu otrzymanych dokumentów tj. wykonania budŜetu za 
2006 r., prace nad budŜetem 2007 r.  
30.01. – posiedzenie komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych, zajęcie stanowiska (opinia) 
do projektów uchwał na dzisiejszą sesję.  
Ponadto : 
24.01. V Gminny Turniej Piłki NoŜnej w Krobi. 
25.01. – V Gminny Turniej Strzelecki z broni pneumatycznej.  
Ad. 7 Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  
Sprawozdanie przedstawił Burmistrz. Załącznik nr 1 do protokołu.  
Ponadto : odnośnie budowy obwodnicy rozmawialiśmy równieŜ o ewentualnych zmianach, 
które obejmowałoby ominięcie całego miasta. Obecny projekt jest tak daleko posunięty, Ŝe 
jeśli dzisiaj chcielibyśmy zrezygnować i przystąpić do nowego projektu trzeba by 
rozpocząć proces wykupu gruntów i całą procedurę od nowa. Aktualny projekt będzie 
współfinansowany ze środków unijnych i naleŜy go kontynuować w tej formule, w jakiej 
jest i ewentualnie w przyszłości rozwaŜać moŜliwość dalszej jej rozbudowy.  
Przewodniczący Rady – czy odnośnie rozmów kwalifikacyjnych na stanowisko Sekretarza 
Gminy radni uzyskają informację, na jakim jesteśmy etapie ? 
Burmistrz – proces decyzyjny nie zakończył się i proszę o kilka dni cierpliwości.  
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K. Perdon – odczytał Pan sprawozdanie, które otrzymaliśmy.  Czy moŜe takie  
sprawozdanie mogłoby obejmować szerszy zakres informacji, jakie zostały podjęte 
ustalenia oraz jakie wnioski i ustalenia zapadły na tych spotkaniach.  
Burmistrz –  nie wszystkie tematy są tak istotne aby szczegółowo je przedstawiać. Jeśli 
jakiś temat Państwa bardziej interesuje, który naleŜy rozwinąć, to mogę go oczywiście 
szerzej przedstawić. JeŜeli dotyczy spotkania z dyrektorem PZD p.G.Meyerem, to jeśli jest 
taka potrzeba przedstawię to bardziej szczegółowo. 
K. Pedon – chodzi o to, Ŝe my moglibyśmy się ewentualnie przygotować do dyskusji.  
Burmistrz – czy chodzi o rozwinięcie formy pisemnej tematów zawartych w informacji? 
K. Perdon – informacja powinna zwierać jakie decyzje zostały podjęte. 
J. Bujakiewicz – w dniu dzisiejszym przekazałem p. przewodniczącemu Rady                           
i przewodniczącemu Komisji Statutowej propozycje zmian do Statutu Gminy. Jedną                     
z propozycji owych zmian jest zapisanie w Statucie w § ustalającym porządek sesji, aby            
w punktach „Sprawozdanie Burmistrza” i „Informacja Przewodniczącego Rady”  zapisać 
co powinny owe dokumenty zawierać.   

      Ad. 8  Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie :  
      a)  zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich. 
      Przewodniczący Rady  przedstawił projekt uchwały i  uzasadnienie. 
      Uchwałę Nr V/20/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 lutego 2007 r. w sprawie 

zarządzenia wyborów Sołtysów i Rad Sołeckich przyjęto jednogłośnie, głosowało 14 
radnych.  

      b) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2007 rok.    
      Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały oraz uzasadnienie, będące 

jednocześnie uzasadnieniem do kolejnej uchwały porządku obrad. 
      Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Spraw Społecznych I. Jóźwiak przedstawił opinię 

w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2007 rok   oraz Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2007 rok.   
Opinia stanowi załącznik nr 2 do protokołu. .  

      Uchwałę Nr V/21/2006 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 lutego 2007 r. w sprawie  
Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2007 rok przejęto jednogłośnie, 
głosowało 14 radnych.       

      c) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 
2007 rok.        

      Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady.  
      M. Duda – brak danych dotyczących skali problemu. Jedynymi danymi zawartymi                     

w programie jest informacja Rewiru Dzielnicowych o zdarzeniach pod wpływem 
alkoholu oraz o uczestnictwie dzieci z rodzin z problemem alkoholowym w zajęciach 
świetlic socjoterapeutycznych. Czy ogół 250 dzieci uczestniczących w tych zajęciach 
dotyczy rodzin z problemem alkoholowym oraz czy są prowadzone statystyki co do 
rozmiaru problemu alkoholizmu i narkomanii w gminie? 

      H. Branicka – odnośnie uczestników świetlic socjoterapeutyczynch uwaŜam, Ŝe nie 
byłoby wskazane aby tworzyć specjalne miejsca spotkań dla dzieci tylko z rodzin                           
z problemem alkoholowym. Integrowanie właśnie poprzez takiego rodzaju spotkania są 
jak najbardziej wskazane. Liczba jest przeciętną ilością dzieci uczęszczających na 
zajęciach w świetlicach oraz na zajęciach alternatywnych, co szczegółowo omawiano na 
spotkaniu z dyrektorami szkół i komisji. Odnośnie diagnozy skali problemu juŜ w roku 
ubiegłym dyskutowano nad jej przeprowadzeniem, która byłaby bardziej obiektywna, 
przeprowadzona przez odpowiednie instytucje, lecz jest bardzo kosztowna. Posiłkowałam 
się  tym, co  posiadają w  kaŜdej  ze szkół  dyrektorzy  w  ramach  szkolnych  programów  
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      profilaktyki. Ankiety takie zostały przeprowadzone we wszystkich szkołach. Myślę, Ŝe 

nie o samą cyfrę chodzi, bo problem jest znany od lat. JeŜeli są takie sugestie Pana 
radnego, to naleŜy wydzielić środki aby niezaleŜne instytucje dokonały takiej diagnozy.  

      M. Duda – uwaŜam, Ŝe określenie liczby, wielkości problemu automatycznie pomoŜe 
zdiagnozować skalę całego problemu w gminie, aby zastosować w odpowiednim 
kierunku działania profilaktyczne. 

      H. Branicka – jeśli chodzi o określenie, zbadanie skali problemu, to nie znam takiego 
narzędzia diagnostycznego, które dałoby wyniki, kto istotnie ten problem ma i na jakim 
etapie choroby alkoholowej jest dany człowiek, bo nie mam takiego prawa. Działania 
profilaktyczne skierowane są dla całej społeczności uczniowskiej  

      Uchwałę Nr V/22/2007 Rady Miejskiej w Krobi z dnia 2 lutego 2007 r. w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2007 
rok  przyjęto większością głosów :13 za, 1 wstrzymujący (M. Duda). 

  Ad. 9  Informacja w sprawie wykupu pomieszczeń zajmowanych przez 
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej Centrum Medyczne Krob-Med w Krobi 
przy ul. Powst.Wlkp.  30 i Gogolewie 49. 

      Burmistrz  - sprawa dalszego działania opieki zdrowotnej w naszej gminie jest na tyle 
istotna, iŜ skierowano informację do Rady Miejskiej odnośnie wykupu nieruchomości                
w Krobi i Gogolewie.  Do końca 2008 roku wszystkie placówki medyczne muszą 
dostosować się do wymaganych standardów. NaleŜy podając decyzję nad dalszym 
przeznaczeniem budynku, czy podjąć działania modernizacyjne, czy pomieszczenia 
sprzedać. Inicjatywa odnośnie przyszłości tego budynku wpłynęła od Krob-Med.  
RównieŜ spółka „Pigułka” korzystająca takŜe z tych lokali, zwróciła się o uwzględnienie 
interesów tej grupy zawodowej przy ewentualnej sprzedaŜy. Podobne stanowisko 
przedstawił p. Hernik. NaleŜałoby przedyskutować tą kwestie i zastanowić się co dalej z 
tym obiektem, aby  zapewnić świadczenia medyczne mieszkańcom naszej gminy. 

      K. Perdon – dzisiaj nie jesteśmy w stanie podając decyzji, brak informacji o wartości 
budynku oraz o kosztach przystosowania budynku do wymogów.  

      A. Miałkowski – bardzo słusznie radny Perdon podjął te trzy elementy. Zacząć trzeba od 
tego jaki będzie koszt adaptacji, po drugie czy ten budynek wystarczy na rozwiązanie 
problemów Funduszu Zdrowia dla miasta. Czy potrzeba rozbudowy, czy zająć obecne 
mieszkania?  Rada w tym składzie nie moŜe, moim zdaniem prowadzić tego rodzaju 
działalności, proponuję powołanie zespołu, który zajmie się tym tematem korzystając z 
wszelkich informacji z Urzędu, i dalej przedstawi propozycje Radzie.  Potem dopiero 
Rada moŜe podejmować dalsze decyzje. Zespół taki moŜe być poszerzony o architekta, 
budowniczego, który określi koszt remontu. Chyba, Ŝe p. Burmistrz zna takie informacje 
aby przygotować analizę dla Rady. 

      L. Bem – tym moŜe się zająć p. Burmistrz, ma urzędników, którzy mogą wszystko 
przeanalizować i wnioski przedstawić. Burmistrz powinien przedstawić propozycje, a my 
moŜemy się do tego ustosunkować.  

      J. Bujakiewicz – czytam dokument przekazany z materiałami na sesję, z którego wynika, 
Ŝe przedstawiono poprzedniej Radzie i Burmistrzowi program dostosowawczy.  Zgadzam     
się z moimi przedmówcami, ale chciałem zaproponować szersze spojrzenie na problem 
opieki zdrowotnej w naszej gminie. Jest to w jakimś sensie zadanie Gminy, zapewnienie 
podstawowej opieki zdrowotnej. Abyśmy w tym wszystkim nie poszli w kierunku jakby 
ograniczenia owej opieki zdrowotnej. Wiadomo, Ŝe nie kończy się na budynku przy               
ul. Powst. Wlkp., istnieje w Pudliszkach i Gogolewie, o czym p. Burmistrz w ogóle nie 
wspomniał. Te trzy ośrodki, które funkcjonują w naszej gminie powinny określić dalszy 
zakres działalności i rozszerzanie zakresu usług.  



-7 - 
      Z. Polowczyk – ten problem, o którym mówimy jest spóźniony o 9 lat. To zadanie 

poprzedniej i jeszcze poprzedniej Rady, która powinna tą sytuację uregulować.                         
We wszystkich cywilizowanych gminach z dniem 31.12.1998 r. problem podstawowej 
opieki zdrowotnej był uregulowany.  W Gminie Krobia w tym temacie nie zrobiono nic. 
Nikt się nie interesował, jak wyglądają nasze Ośrodki Zdrowia. To są skanseny. W innych 
gminach dawno jest to uregulowane. NaleŜy stworzyć mechanizm, Ŝeby ten rynek usług 
medycznych, który jest wolny, został uregulowany. NaleŜy podjąć szybkie działania aby 
placówki te mogły dostosowywać swoją działalność do standardów, które są ściśle 
określone.  

      Burmistrz – w Urzędzie nie ma pracownika, który dokona takiej oceny, o jaką Panowie 
wnioskują. NaleŜy wspólnie podjąć decyzję dot. tych budynków.  Gmina nie ma środków 
finansowych na takie przeprowadzenie remontów, aby dostosować do odpowiednich 
warunków. Warto wziąć pod uwagę, Ŝe kilka lat temu podjęto działania o dalszej 
kanalizacji gminy, na dzień dzisiejszy nie ma projektu na jej wykonanie, nie ma 
wykupionych terenów, gdzie miałaby powstać oczyszczalnia. Jest to kwestia ogromnych 
środków i podjęcia dalszych decyzji związanych z finansowaniem przez Gminę. 

      L. Bem – zrozumiałem, Ŝe jest Pan Burmistrz za sprzedaŜą budynku. Karetka pogotowia 
stacjonująca w Krobi nie ma pomieszczenia zabiegowego, które mogłoby funkcjonować 
w tym budynku.  

      Burmistrz – jestem za tym aby takie pomieszczenie zafunkcjonowało.  
      Sołtys wsi Gogolewo – czy jeŜeli budynek w Gogolewie będzie sprzedany, to dostęp do 

POZ będzie równieŜ mieszkańcom zapewniony? 
      R. Danek – wnioskodawca wskazuje jak inne gminy sprawę rozwiązły. MoŜe naleŜy się 

zorientować  jakie podjęli działania.  
      Burmistrz -  naleŜy podjąć jak najszybciej  decyzję o funkcjonowaniu tych placówek.                                        

  Ad. 10   Wolne głosy i wnioski. 
  Sołtys wsi śychlewo – zgłosił potrzebę funkcjonowania grupy remontowej, która   
wykonywać będzie naprawy po wichurze, która uszkodziła dachy. 

  Burmistrz mówił o spotkaniu Spółek Wodnych. Dlaczego podwójnie pobierane są opłaty 
za Rów Polski? Ościenne gminy obniŜyły podatek rolny, dlaczego nie w naszej gminie?  

  Z. Polowczyk – pytanie do dyrektora GOK, jednocześnie prezesa Fundacji „Sąsiedzi 
Sąsiadom” : 37.500 zł Rada ma przekazać na wydanie gazety.  Z tego co słyszę                  
w gazecie nic się nie dzieje i w najbliŜszym czasie dojdzie do zmiany redaktora 
naczelnego. Chciałbym wiedzieć jakie są przesłanki odwołania p. E. Dopierała. Mówię to 
jako radny, bo niedługo będę głosować za budŜetem i chciałem wiedzieć jaka była 
przyczyna odwołania? 

  P. Marcinkowski – 4 lata temu podczas wyborów sołeckich w Potarzycy były trudności              
z wybraniem Rady Sołeckiej, poniewaŜ nie było chętnych na kandydowanie. Czy jest 
przymus aby Radę Sołecką wybierać? 

  Radca prawny – zgodnie ze Statutem sołectw organem jednostki pomocniczej jest Sołtys,                                                                                                                                                                                                                  
który wykonuje zadania przy pomocy Rady Sołeckiej, i naleŜy wybrać taką Radę. 

  Sołtys wsi Chwałkowo – z piątku na sobotę wystąpiła śnieŜyca w naszej gminie.                     
W przeciągu kilku godzin w nocy nie było przejazdu przed przejazdem kolejowym. 
Dopiero w godzinach rannych ciągnik wyciągnął zasypany samochód. Taka sytuacja nie 
moŜe się powtórzyć.                        

  Sołtys wsi Niepart – z tego co się dowiedziałem p. z-ca Burmistrz i p. Kaczmarek byli                         
w Nieparcie. Czy prawdą jest, Ŝe chcecie zaadoptować mieszkania nad świetlicą? 

  Sołtys wsi Sułkowice – w świetlicy w Sułkowicach wiatr zniszczył dachówki. Czy droga 
na Huby Sułkowice Domachowo zostanie zakończona?  
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  Sołtys wsi Chwałkowo -  kilku sołtysów próbowało się dodzwonić w dniach przerwania 
dostawy prądu do dyspozytora w Kościanie aby uzyskać jakiekolwiek informacje. Nikt 
nie odbierała telefonu, a ludzie dzwonią aby uzyskać od nas informacje. Taka sytuacja nie 
powinna mieć miejsca. 

  M. Szpurka – od kilku lat trwa sytuacja, Ŝe jeśli trochę wiatr zawieje to w Chwałkowie 
nie ma prądu.  Kiedy będą przystanki dla dzieci oczekujących na autobus szkolny?  

  Z-ca Burmistrza – ostatnia zmiana przepisów spowodowała, iŜ Gmina powinna posiadać 
lokale socjalne. Dokonujemy sprawdzenia stanu budynków, w których moŜna by takie 
mieszkania utworzyć. Są to miejscowości Chumiętki, Gogolewo, Niepart i Chwałkowo. 

  J. Tomyślak – jestem ucieszony, Ŝe otrzymamy wyŜsza kwotę, bo od kilku lat 
otrzymujemy dotację w kwocie 30 tys. zł. Odpowiadam na pytanie jako prezes Zarządu 
Fundacji „Sąsiedzi Sąsiadom”. Na swoim posiedzeniu w dniu 22 stycznia rada Fundacji 
stosunkiem głosów 8 do 0 (jednogłośnie) podjęła uchwałę o odwołaniu z dniem 5 lutego 
Pani Dopierały z funkcji przewodniczącej zespołu redakcyjnego. Chciałem powiedzieć, 
Ŝe tak naprawdę twórcą gazety jest rada  Fundacji. Ta gazeta od początku działa przy 
radzie Fundacji. Siedzi tutaj były Burmistrz, który w latach 90-tych namawiał mnie do 
stworzenia gazety. Ja wtedy się nie zdecydowałem na to, bo uznałem, Ŝe jeŜeli ma 
powstać gminna gazeta, to powinna być niezaleŜna od władz, która powinna stać na boku. 
Czasami się mówi, Ŝe prasa to jest czwarta władza, Ŝe patrzy władzy na ręce. Od tego 
czasu było paru redaktorów naczelnych gazety „Sąsiedzi Sąsiadom”. Pierwszym byłem 
ja, potem p.Gąsiorek, p. Kaczor i  od 5 lat funkcję tę pełniła p. Dopierała. Nie będę się 
wdawał się w dyskusję, w szczegółowe motywy. Cały zespół redakcyjny pracuje 
społecznie, wszyscy robią to co lubią i kochają z takich czy innych względów spotykamy 
się na zebraniach. I tak naprawdę jedyną osobą wynagradzaną w redakcji -250zł netto jest 
szef zespołu redakcyjnego. Fundacja nigdy nie wtrącała się do prowadzenia gazety, 
zastrzegła sobie od samego początku tylko jedną rzecz – prawo do powoływania                       
i odwoływania przewodniczącego zespołu redakcyjnego. Mam nadzieję, Ŝe poniewaŜ 
jesteśmy organizacją pozarządową nikt nie zechce nam tego prawa odebrać. Oceniamy 
gazetę nieźle, natomiast uznajemy, Ŝe przyszły nowe czasy i ta gazeta musi być jeszcze 
lepsza. Tak naprawdę znaleźliśmy osobę, która ma pewną koncepcję zmiany tej gazety, 
takŜe i na zwiększenie jej sprzedaŜy. Od tego roku ogłoszony będzie konkurs, i tak 
naprawdę o prawo do wydawania tej gazety będzie mogło się ubiegać wiele podmiotów. 
W roku ubiegłym Fundacja pozyskała dodatkowych środków kwocie 29.500 zł. 

  Burmistrz – sprawa wiat przystankowych dla dzieci z Chwałkowa zostanie ujęta                     
w budŜecie i zostaną one zamontowane w wyznaczonych miejscach. 

  W  kwestii dostaw prądu, oświetlenia oraz obsługi na naszym terenie spotykam się                    
z przedstawicielami Energetyki Poznańskiej. Zniszczenia na obiektach gminnych                          
w wyniku wichury proszę zgłaszać, abyśmy mogli wystąpić do ubezpieczyciela                    
o odszkodowanie.  Poruszano kwestię nieprzejezdnych dróg, co miało miejsce w ostatnim 
tygodniu. Firma, która wygrała przetarg nie dysponowała takim sprzętem, który 
poradziłby sobie z odgarnięciem śniegu.  Podjęto decyzję wynajęcia sprzętu od innej 
firmy, która  wykona odśnieŜanie dróg.  Miałem sygnały, Ŝe było kilka dróg gminnych              
i powiatowych nie przejezdnych.  

  Chciałem wrócić do problemu jaki poruszał radny p.Miałkowski dot. moŜliwości działań 
wynikających w roku budŜetowym. UwaŜam, Ŝe naleŜy stworzyć takie mechanizmy, 
które pozwalałyby działać jak najszybciej.  Miałem wczoraj rozmowę z osobami, które 
miały problem dojazdu do swoich posesji. Dlatego muszą być zapewnione środki na tego 
typu działania, aby moŜna reagować od razu. Szczegółowość budŜetu powoduje to, Ŝe 
brak środków na wykonanie określonego zadania.  



- 9 - 
  I. Jóźwiak –  chcę wypowiedzieć się w sprawie zmiany redaktora gazety. Znam zdarzenie, 
które było tylko pretekstem do zmiany osoby. Są tu osoby, które uczestniczyły                          
w posiedzeniu redakcji, wiedzą jaki był przebieg. Uczestniczyłem w posiedzeniu 
Fundacji, ale po trzech godzinach musiałem je opuścić, z uwagi na tak długi jego 
przebieg, a poza tym nie wiedziałem, Ŝe będzie zawierało taki punkt. Jest mi przykro, Ŝe 
do tego dochodzi, ale potrzebny był tylko pretekst. Jestem od początku w tej gazecie                
i chciałbym oficjalnie podziękować pani ElŜbiecie z tego miejsca, poniewaŜ, nie wiem 
czy w poniedziałek będą mógł uczestniczyć w tej stypie, jaka jest zapowiedziana. 
Naprawdę prowadziła Pani gazetę bardzo dobrze. Współczuję tej nowej osobie, która 
przejmuje obowiązki. Jest to rówieśnica pewnej pani, która była bardzo krótko szefem 
gazety, chodziły do tej samej klasy. Myślę, Ŝe niewiele będzie mogła zrobić, nie 
dysponuje taką ilością czasu, jak pani Dopierała, która poświęcała wiele czasu. A tylko, 
aby być w redakcji i cenzurować pewne przedsięwzięcia, to nie są czyste intencje 
niektórych osób. Ja jestem z paru względów w tej redakcji. Praktycznie od początku były 
pewne osoby, które uwaŜały, Ŝe trzeba atakować Burmistrza Gminy, a w ostatnim czasie 
radnych poprzedniej kadencji. Biorę udział w posiedzeniach, aby słyszeć co się mówi                
i czasami sprawy prostować. JeŜeli ta gazeta  zmierza w stronę robienia igrzysk, to 
uwaŜam, Ŝe byłoby to dla naszej gminy bardzo przykre. Pisać pozytywnie, o normalności 
jest stosunkowo trudno. Ale myślę, Ŝe ta gazeta w naszej gminie ma taką rolę. Przykro, Ŝe 
tak podziękowano, w taki sposób pani ElŜbiecie Dopierale. A ja publicznie z tego miejsca 
jeszcze raz bardzo Pani dziękuje.  

  E. Dopierała – powiem przewrotnie – doświadczyłam szczególnego dowodu uznania ze 
strony Fundacji, za 5 lat szefowania tej gazecie. Dowiedziałam się bowiem na mieście, Ŝe 
zaszkodziły mi wybory samorządowe i zostałam odwołana z funkcji przewodniczącej 
zespołu redakcyjnego. Byłam bardzo zaskoczona. Zadzwoniłam do prezesa Fundacji 
pytając, czy to jest prawda? Prezes Fundacji podpierając się  autorytetem 8 członków 
Fundacji, którzy ponoć jednogłośnie mieli zadecydować o moim odwołaniu, potwierdził, 
Ŝe tak – na najbliŜszym spotkaniu w dniu 5 lutego zostanę odwołana.  Powodów mojego 
odwołania nie poznałam. Uznałam więc i o tym powiedziałam do prezesa, Ŝe są to jakieś 
osobiste animozje i konsekwencje awantury, która miała miejsce przy wydawaniu numeru 
październikowego, czy listopadowego, gdzie były zamieszczane materiały wyborcze 
kandydatów na Burmistrza. Fundacja ma prawo mnie odwołać, ale sposób i wszystkie 
dotychczasowe działania z tym związane nie licują z ludźmi kultury.  Zostałam odsunięta 
za to, Ŝe zgodnie z prawem starałam się urzeczywistniać prawo obywateli  do rzetelnego 
informowania, jawności Ŝycia publicznego, kontroli, krytyki społecznej. Gazetę wydaje 
Fundacja za środki z budŜetu Gminy, więc próby traktowania jej przez parę osób jak 
prywatnego folwarku do załatwiania partykularnych interesów nie powinny mieć miejsca. 
Niezadowolenie członków jednego z komitetów wyborczych, zarazem członków Fundacji  
skutkowało naciskami, ingerowaniem w niezaleŜność gazety, próbą skłócenia zespołu, 
obawami, Ŝe po wyborach będą zwolnienia z pracy. Te poczynania pozwalają mi 
powiedzieć, Ŝe łączenie funkcji w Fundacji, która działa między innymi w sferze kultury, 
co jest godne uznania, z funkcją szefa jednostki samorządowej odpowiedzialnej za kulturę 
w gminie, jest wysoce nieetyczne, niewłaściwe. MoŜe bowiem rodzić róŜne podejrzenia, 
uzaleŜnienia związane z dostępem do środków publicznych. Polecam to uwadze 
samorządu, który jest równieŜ odpowiedzialny za formę i kształt Ŝycia kulturalnego                 
w gminie.  

  Burmistrz – równieŜ brałem udział w pracach redakcji gazety i nie miałem zastrzeŜeń co 
do prowadzenia gazety przez panią ElŜbietę. RównieŜ chciałem podziękować za jej pracę             
i zaangaŜowanie. 
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 Chciałem odnieść się do mojej wypowiedzi dot. budŜetu.  Musimy wziąć pod uwagę, Ŝe 
przy podejmowaniu działań i decyzji zawsze kryje się potrzeba środków finansowych.                      
A budŜet, tak jak nasze budŜety rodzinne nie jest z gumy. Jest on ograniczony, określony 
i nie moŜna go przekraczać. Zawsze, kiedy pojawią się problemy, potrzeby, to zawsze 
wystąpi jakiś próg finansowy, którego naleŜy przestrzegać zgodnie z obowiązującymi 
przepisami prawa. Myślę, Ŝe nigdy nie będzie tak, Ŝe będziemy mogli obejść przy 
jakichkolwiek rozmowach, podejmowaniu decyzji,  bez środków finansowych, budŜetu             
i tego co się w tym budŜecie znajduje.  

  M. Szpurka – chciałem podpowiedzieć p. Burmistrzowi, Ŝe Ośrodek Zdrowia w Krobi to 
jest ruina. Pan Pawlicki posiada budynek, całe piętro jest wolne, które moŜna 
wykorzystać na takie pomieszczenia, jeśli tylko lekarze się do niego zwrócą. Zapewniał 
takŜe zamontowanie w budynku windy. A pomieszczenie przy ul. Powst. Wlkp. moŜna 
przeznaczać na dom socjalny lub podobne. MoŜna taką propozycje rozwaŜyć.  

  Sołtys wsi Sułkowice – w roku ubiegłym podjęto decyzję o naprawie drogi Sułkowice – 
Domachowo między wioskami. Dlaczego to zadanie nie będzie realizowane ? To co 
zostało rozpoczęte, uwaŜam, ze naleŜy zamknąć. Mieszkańcy oczekują odpowiedzi. 

 
J. Bujakiewicz – dwie pierwsze sprawy dotyczą działalności Rady, ale podejrzewam, Ŝe 
takŜe uczestnicy sesji zainteresowani są nimi w jakiś sposób. A poniewaŜ wspólnych 
posiedzeń nie ma, więc została sesja. W Radzie jest 6 nowych radnych. Wiadomo, Ŝe 
wnoszą oni nowe spojrzenie na naszą pracę, ale takŜe na szeroko pojęty sposób pracy 
Rady. Widzę potrzebę odbycia dyskusji na ten temat. Panie przewodniczący, taka 
dyskusja powinna poprzedzać obrady komisji Statutowej i ewentualnie dokonać zmian           
w Statucie Gminy. W dyskusji na ten temat nie powinno zabraknąć głosu p. Burmistrza.   
Mam równieŜ propozycję, aby Komisja Statutowa dokonała przeglądu Statutów Sołectw.  
Chciałem nawiązać do wcześniejszych wypowiedzi. Jeśli się odnieść do miejscowości,                 
w której mieszkam, Gogolewo, to miejscowość ta ma zasilanie z 5 stacji 
transformatorowych i najczęściej z Ŝadnej część nie ma prądu. A włączenie następuje 
wtedy, kiedy od strony południowej prąd jest, w Chwałkowie teŜ, a niestety w Gogolewie 
jeszcze tego prądu nie ma, w Ŝadnej stacji. Czy  jest ustalony przez ENEA jakiś algorytm, 
wg którego włączany jest kolejno prąd?  

  Nie kwestionuję prawa Fundacji do powoływania i odwoływania redaktora naczelnego. 
Chciałem jednoznacznie powiedzieć, jako jeden z kandydatów na Burmistrza Krobi, Ŝe 
nie mój komitet i nie ja osobiście w takim to tonie na temat pani Dopierały się 
wypowiadałem. Ta sytuacja nie dotyczy mojego komitetu.  

 
Ad. 11  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.    
Burmistrz – po sesji zostaną rozdane zawiadomienia i uchwała dot. wyborów                            
w poszczególnych sołectwach. Materiały dla radnych, którzy przewodniczyć będą tym 
wyborom zostaną dostarczone w przyszłym tygodniu. W miarę moŜliwości wspólnie               
z p. Zastępcą będziemy uczestniczyli w tych zebraniach.  
Przewodniczący Rady – informuję, Ŝe w dniu 8 lutego o godz. 17-tej odbędzie się 
posiedzenie wspólne komisji. 
Z-ca Burmistrza – na posiedzeniu przedstawiona zostanie sprawa siłowni wiatrowych,  
podwyŜszenia udziałów w MZO Leszno oraz prezentacja zmian reorganizacyjnych 
Urzędu. 
L. Bem – proszę o zmianę terminu posiedzenia na 7 lutego, z uwagi na to, Ŝe dwóch 
radnych nie będzie mogło w nim uczestniczyć.  
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Przewodniczący Rady – wobec tego posiedzenie wspólne komisji odbędzie się 7 lutego           
o godz. 17-tej  w Pałacu „Na Fosie” 
Burmistrz – w tym tygodniu powołany został p. Ireneusz Dechnik na stanowisko  
pełnomocnika do ochrony informacji niejawnych, na czas określony wymiarze ¼ etatu.  
Sołtys wsi Niepart – czy naleŜy  rozliczać diety sołtysów w Urzędzie Skarbowym?  
Skarbnik – diety sołtysów nie są opodatkowane. 
 
Ad. 12 Zakończenie obrad i sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej  Andrzej Knebel : dziękuję wszystkim za przybycie                  
i zamykam  V sesję Rady Miejskiej w Krobi. 
 

 
                Protokółowała :                                                      
               Aurelia Sikorska                                              
 
 


